



The legal status of water What are the challenges to achieve the SDGs?

Through the examples of groundwater management in three very different contexts, California, France and Tunisia, this roundtable will raise the issue of the legal status of water, and more specifically of groundwater. The interventions and testimonies will determine the compatibility or not of the legal status of water in the perspective of the SDGs; and the remaining challenges to be accomplished.

The speakers at the roundtable are:

- **Lisa Porta**, engineer, Montgomery & Associates Water Resource Consultants, Sacramento, Calif
- **Fatma Trabelsi**, hydrogeologist, University of Jendouba, Tunisia
- **Bernard Barraqué**, Director of Research Emeritus at the CNRS
- **Jean-Pascal Simard**, consultant in strategic development; France, Canada.

Moderator: **Raya Marina Stephan**, expert in water law and associate editor Water International

The first round table will take the form of a discussion. Speakers will respond to a central question, followed by rotating questions. The floor will then be opened to the audience.

Le statut juridique de l'eau Quels défis pour atteindre les ODD ?

A travers les exemples de la gestion des eaux souterraines dans trois contextes très différents, la Californie, la France et la Tunisie, cette table ronde soulèvera la question du statut juridique de l'eau, et plus particulièrement des eaux souterraines. Les interventions et témoignages permettront de déterminer la compatibilité ou non du statut juridique de l'eau dans la perspective des ODD ; et les défis restants à accomplir.

Les intervenants à la table ronde sont :

- **Lisa Porta**, ingénieur, Montgomery & Associates Water Resource Consultants, Sacramento, Californie
- **Fatma Trabelsi**, hydrogéologue, Université de Jendouba, Tunisie
- **Bernard Barraqué**, directeur de recherches émérite au CNRS
- **Jean-Pascal Simard**, consultant en développement stratégique ; France, Canada.

Modération : **Raya Marina Stephan**, experte en droit de l'eau et rédactrice en chef adjointe Water International

La une table ronde se déroulera sous forme de discussion. Les intervenants répondront à une question centrale, et ensuite des questions en rotation. La parole sera ensuite donnée à la salle.